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  محمدجواد ظریف معاون راهبردی رئیس جمهور سفری 
مهم به یکی از بزرگ ترین مجامع اقتصادی و سیاسی جهان 
انجام داده است و همان طور که رسانه ها آوردند او به خوبی 
از حقوق ملت ایران و حقوق ملت فلسطین در داووس دفاع 
که معاون راهبردی  گرفته شده  کرده است. اینکه تصمیم 
رئیس جمهور به داووس برود، حتما بر اساس دستاوردهایی 
است که او می تواند در این سفر برای ایران به همراه آورد و مسیر 
را برای بهبود وضعیت ایران در جامعه جهانی خصوصا با توجه 
به تحولات کنونی بگشاید تا در نهایت شاهد کاهش تحریم های 
ایران باشیم. با این وجود برخی از مخالفان همیشگی تعامل 
با جهان که نمی خواهند کشورمان در شرایط عادی در مسیر 
رشد و توسعه قرار گیرد، به سفر معاون راهبردی رئیس جمهور 
به داووس ایراد گرفته و انتقادهای زیادی را به وی وارد کرده اند. 
این در حالی است که در شرایط کنونی وضعیت کشور ما باید 
کره  بهبود یابد و برای رسیدن به این مقصد، تنها گفت وگو و مذا
کارساز است. امروز مشکل کشور چالش های متعدد اقتصادی 
است. به طوری که حتی می توان اذعان کرد که چالش های 
کشور مشکلات زیادی را برای کشور ایجاد کرده است. افرادی 
که به ظریف به بهانه سفرش به داووس حمله می کنند، به این 
علت است که این افرادی درک صحیح از مسائل و چالش های 
مختلف کشور ندارند و ناتوانی مخالفان تعامل و گفت وگو در 
درک اهمیت این راهبرد، گناه ظریف نیست. معاون راهبردی 
کنون به داووس رفته تا با افراد مهمی اعم از  رئیس جمهور ا
مقامات سیاسی و اقتصادی دیدار داشته باشد تا بتواند شرایطی 
را ایجاد کند تا گشایشی در اموراقتصادی کشور ایجاد شود. 
امیدواریم افرادی که معترض هستند درکی صحیح از شرایط 
امروز جهان و موقعیت هایی که ما در آن قرار داریم پیدا کنند. 
با در نظر گرفتن تحولات کنونی جهان و خصوصا با اتفاقاتی که 
گر  در منطقه ایجاد شده باید مسیر گفت وگو را باز گذاشت. ا
سفر معاونت راهبردی رئیس جمهور به داووس که به شرایط 
بین المللی آشناست، بتواند نگاه کشورهای مختلف جهان را 
به ایران تغیییر دهد، گام بزرگی برداشته شده است. حال اینکه 
برخی با او مخالفت می کنند و در ارتباط با سفر او نکاتی برای 
افزایش هزینه دولت اعلام می کنند، باید از آنها پرسید شما چه 

راهی را جز گفت وگو برای حل مشکلات کشور سراغ دارید؟ 

 تندرو ها جایگاه ظریف را درک کنند
سخــن روز

 سقوط جنگنده ارتش در همدان
حمزه امرایی، معاون سیاسی امنیتی استاندار 
گفت: »یک فروند  همدان در مورد این خبر 
هواپیمای نظامی در شهرستان کبودرآهنگ 
دچار سانحه سقوط شد که طبق بررسی صورت 
گرفته محل دقیق این سانحه در بخش »شیرین 
سو کبودرآهنگ« است و خوشبختانه خلبانان 
پیش از سقوط خود را نجات دادند.« او با بیان 
و  نیست  مشخص  هنوز  سانحه  علت  اینکه 
است،  نداشته  جانی  خسارت  خوشبختانه 
افزود: این هواپیما در روستای آق بلاغ از توابع 
است.  کرده  سقوط  کبودراهنگ  شهرستان 
این  تسنیم،  خبرنگار  پیگیری های  براساس 
هواپیمای نظامی دارای 2 خلبان بوده که به 
کز  شکل جزئی دچار جراحت شده و به یکی از مرا

درمانی منتقل شدند. 

دیدار با مقام آذربایجانی
دبیر شورای عالی امنیت ملی ایران با معاون 
کرد.  نخست وزیر جمهوری آذربایجان دیدار 
کبر احمدیان، دبیر شورای عالی امنیت  علی ا
ملی ایران روز گذشته با شاهین مصطفی یف، 
معاون نخست وزیر آذربایجان دیدار کرد. در 
این دیدار توسعه همه ابعاد روابط دوجانبه و 
رویدادهای اخیر در منطقه قفقاز جنوبی مورد 
بحث و بررسی قرار گرفت. معاون نخست وزیر 
جمهوری آذربایجان روز سه شنبه نیز با »مسعود 
کرد.  دیدار  ایران  رئیس جمهور  پزشکیان« 
کید کرد که به دنبال  مصطفی یف در این دیدار تا
ترسیم نقشه راهی برای گسترش بیش از پیش 

روابط اقتصادی و تجاری با ایران هستند. 

ایران و گروه آسیا-اقیانوسیه
گروه در  اقیانوسیه بزرگ ترین  آسیا و  گروه 
شورای حقوق بشر محسوب می شود و جمهوری 
و  هماهنگ                                                                                                                                        سازی  مسئولیت  ایران  اسلامی 
هدایت فعالیت های گروه را در همه نشست های 
شورای حقوق بشر و نیز فعالیت های مربوط به 
دفتر کمیسر عالی حقوق بشر برعهده خواهد 
داشت. ریاست جمهوری اسلامی ایران بر گروه 
، از هفته  آسیا-اقیانوسیه در شورای حقوق بشر
جاری شروع شده است و علی بحرینی سفیر 
نزد دفتر سازمان  کشورمان  و نماینده دائم 
ملل متحد در ژنو، مسئولیت ریاست بر گروه تا 
پایان سال 2۰2۵ را بر عهده خواهد داشت. سال 
گذشته ریاست گروه آسیا-اقیانوسیه در سازمان 
کار و سازمان مالکیت معنوی  بر  بین المللی 

عهده ایران بود. 

کره  پزشکیان مایل به  مذا
احمد بخشایش، عضو کمیسیون امنیت ملی 
مجلس گفت: »یکی از حسن های آقای پزشکیان 
این است که کارهایی که انجام می دهد، با مقام 
کرات  معظم رهبری هماهنگ می کند و درباره مذا
نیز این اقدام را انجام داده و تا جایی که من 
کره با آمریکا نیز  اطلاع دارم، ایشان مایل به مذا
هستند. معمولاً عمان به عنوان واسطه بین ایران 
کرات به  و آمریکا عمل می کند، اما بهتر است مذا
صورت مستقیم انجام شود. برای اینکه دولت 
کره کند ضرورتی برای مشورت  با یک کشور مذا
کار انجام  گر این  کمیسیون ها نیست، اما ا با 
شود، خوب است. آنچه مسلم است، این است 
که هر قراردادی که دولت با کشورهای خارجی 
منعقد کند، باید به تصویب مجلس برسد. اینکه 
کره ای را در اختیار  می گویند باید جزئیات هر مذا
کمیسیون قرار دهند بیشتر بستگی دارد که هر 

دولت چگونه به مجلس نگاه کند.«

اقدامات امیدآفرین باشد
کمیسیون  عضو  شهریاری،  محمدمهدی 
کید بر  امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس با تا
لزوم امیدآفرینی در کشور طبق فرمایشات مقام 
معظم رهبری گفت: »باید اقدامات دستگاه ها 
در چارچوب امید آفرینی باشد. امیدآفرینی یعنی 
شرایط اقتصادی، سیاسی و فرهنگی جامعه 
به گونه ای باشد که مورد موافقت افکار عمومی 
قرار گیرد. متاسفانه در سال های گذشته آنقدر 
افکار و اجرای سیاست ها، سلیقه ای شده که 
حتی در چارچوب سیاست های کلان کشور و 
رهبری هم قرار نمی گیرد به طوری که هر فردی 
براساس سلیقه خودش عمل کرده و در نهایت 
گر  این رفتارها باعث نارضایتی مردم می شود. ا
مردم بدانند سیاست های عمومی اداره کشور در 
چارچوب مقابله با آن ها نیست، قطعا امیدشان 

به سیاست های نظام افزایش پیدا می کند.«

تشدید درگیری  در جنین
بعد از شهادت 1۰ فلسطینی در حملات ارتش 
رژیم اشغالگر به جنین در شمال کرانه باختری، از 
صبح روزگذشته درگیری شدیدی میان نیروهای 
اشغالگر و رزمندگان فلسطینی در جریان است 
کنون بیش از 6۰۰ نفر از اردوگاه جنین آواره  و تا
شده اند. گردان جنین وابسته به سرایا القدس، 
شاخه نظامی جنبش جهاد اسلامی اعلام کرد 
که رزمندگان آن در محورهای مختلف جنین با 
نظامیان صهیونیست مقابله می کنند و آنها را با 
گلوله و مواد منفجره هدف قرار می دهند. منابع 
محلی فلسطینی گزارش دادند که طی ساعات 
گذشته، درگیری ها در خیابان ناصره و داخل 
کوچه ها و محله های اردوگاه متمرکز بود و ارتش 
صهیونیستی نیروها و تجهیزات نظامی بیشتری 

به شهر و اردوگاه جنین فرستاده است. 

  سیدجلال ساداتیان
  سفیر سابق ایران در لندن

خبــــر
 محسن رضایی: 

ایران قدرتمند آماده هر شرایطی است

آرمان ملی: یک عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام 
اظهار داشت: به طور کلی، مقاومت زنده است و همچنان در 
تحولات فعلی و آینده منطقه نقش تعیین کننده دارد. ویژگی 
مهم محور مقاومت، پویایی و توان تطبیق با وضعیت های 
جدید است، بنابراین آینده آن روشن است. محسن رضایی 
در خصوص پیامدهای از دست  دادن سوریه و نحوه برخورد 
کمان جدید گفت: ما به پیامدهای سقوط نظام سیاسی  با حا
سوریه واقف هستیم. اما این به معنای شکست مقاومت و 
ایران نیست، بلکه به معنای ایجاد یک خلأ است که می توان 
 ، آن را با راهبردهای جدید و موثرتر جبران کرد. از سوی دیگر
اصول جمهوری اسلامی ایران در سوریه تغییر نمی کند؛ 
ما از استقلال، ثبات، تمامیت ارضی و بازسازی اقتصادی 
سوریه حمایت می کنیم. البته این اتفاق بدون یک دولت 
گیر از همه اقوام، مذاهب و گروه ها امکان پذیر نیست.  فرا
محسن رضایی درباره رفتار ایران با دولت ترامپ و احتمال 
کره درباره پرونده هسته ای با آمریکا، اظهار کرد: یکی از  مذا
مبانی رفتار جمهوری اسلامی در نظام بین الملل، پایبندی 
کرات ما با  به توافقات بین المللی از جمله برجام است. مذا
اروپایی ها از هفته پیش ادامه یافته و برقرار است. با آژانس 
بین المللی انرژی اتمی هم ارتباط و همکاری متقابل خوبی 
داریم. ما به دنبال سلاح هسته ای نبوده ایم و نیستیم. وی 
افزود: در ارتباط با آمریکای ترامپ هم باید بگویم نباید فریب 
این ادعاهای بی اساس را خورد که ایران ضعیف شده است. 
ایران قدرتمندتر از هر زمان ممکن است و خود را برای هر 
شرایطی آماده کرده است. صبر راهبردی ما، هم از حکمت 
سیاسی و هم از تدبیر نظامی نشأت می گیرد و تجارب و دانش 
دفاعی ما از بسیاری از قدرت ها بیشتر است. ترامپ و آمریکا 
بدون اعتمادسازی نمی توانند از ایران انتظاری داشته 
باشند. فرمانده سابق سپاه پاسداران با بیان اینکه پدیده 
ترامپیسم یک موضوع جدید است و باید دید که آیا جامعه 
آمریکا می تواند خود را با ترامپ تطبیق دهد، ادامه داد: 
ترامپ با بسیاری از اصول اساسی آمریکا در حوزه سیاسی، 
اقتصادی، دموکراسی و سیاست خارجه در حال فاصله گیری 
است. از لیبرالیسم فاصله گرفته است، از اقتصاد آزاد فاصله 
گرفته است و آمدورفت رئیس جمهورهای آمریکا برای ما 
تفاوتی ندارد و مهم اعتمادسازی آنان برای ملت ایران است 
کنون چنین امری را شاهد نبوده ایم. رضایی درباره آینده  که تا
گر همین امروز به هر کشور اسلامی  محور مقاومت، بیان کرد: ا
در منطقه حمله شود و آنان از ما بخواهند، به آنان کمک 
خواهیم کرد. جبهه مقاومت از تقاضای ملت ها و دولت ها از 
ایران برای کمک به  خود تشکیل شده است. برای ما در کنار 
جبهه مقاومت، اتحاد بین کشورهای مسلمان نیز بسیار مهم 
است و نمی خواهیم آمریکا و اسرائیل بین کشورهای مسلمان 
تفرقه اندازند و در جلوگیری از تضعیف محور مقاومت و تفرقه 

بین کشورهای مسلمان نیز مصمم هستیم. 

  آرمان ملی: مقام معظم رهبری 
کارآفرینان،  در دیدار صدها نفر از 
سرمایه گذاران و فعالان اقتصادی، 
بخش  ابتکارات  و  پیشرفت ها 
حرکت  و  امید  مایه  را  خصوصی 
کار  خواندند و با ضروری دانستن 
گاه شدن مردم  جدی رسانه ای برای آ
به ویژه جوانان از این دستآورد های 
کید کردند: نظام  خرسندکننده، تأ
به  کشور  اجرایی  و  تصمیم گیری 
عنوان یک الزام کاملاً جدی، به بخش 
خصوصی کمک کند و موانع را از مسیر 
تحرک و پیشرفت آن بردارد. ایشان 
همچنین با اشاره به پیروزی مقاومت 
غزه گفتند: آنچه در مقابل چشم دنیا 
در حال رخ دادن است شبیه افسانه 
خامنه ای  آیت ا...  حضرت  است. 
جلسه امروز را بسیار شیرین و مفید 
فعالان  گزارش های  و  سخنان  و 
اقتصادی را به خصوص باتوجه به 
تلاش دشمنان برای ایجاد فضای 
و  حیات  مایه  ناامیدی،  و  یاس 
گفتند:  و  برشمردند  پیشرفت 
کم کاری های  علت  به  متاسفانه 
و  رسانه ای،  جوانان،  دانشجویان 
قشرهای دیگر از این خبرهای خوش 
و پیشرفت های به دست آمده مطلع 
نیستند که مسئولان این امر باید با 
بحث و بررسی دقیق،  یک کار مهم 
رسانه ای را در این زمینه برنامه ریزی 

و اجرا کنند. ایشان با اشاره به ۵ دیدار 
با فعالان اقتصادی در سال های اخیر 
گفتند در سال ۹۸ و در اوج تحریم ها و 
تهدیدهای مضاعف، تولیدکنندگان 
و کارآفرینان را فرماندهان خط مقدم 
رشد  و  نامیدیم  اقتصادی  جنگ 
تولید را خواستار شدیم که جلسات 
بخش  داد  نشان  بعد  سال های 
خصوصی در روند افزایش قدرت و 
خلاقیت حرکت می کند و امسال هم 
که فعالان اقتصادی  مشخص شد 
با تجربیات میدانی خود، به دنبال 
گسترش تولید و افزایش سرمایه گذاری 
هستند. مقام معظم رهبری  با اشاره 
به بازدید روز سه شنبه از نمایشگاه 
پیشگامان پیشرفت افزودند: این 
نمایشگاه بخش کوچکی از واقعیات 
کشور را نشان می دهد اما در عین 
بخش  که  می کند  آشکار  حال 
خصوصی با وجود فشارها و تحریم ها 

و تهدیدات،  به سطح قابل قبولی از 
پیشرفت دست یافته و حرکت کشور 
رو به جلو است که باید این نعمت 
بزرگ الهی را قدر بدانیم. حضرت 
گرچه  آیت ا... خامنه ای افزودند: ا
بخش خصوصی در زمینه اقتصاد 
از مصادیق پیشرفت کشور است اما 
در عرصه علم و تحقیق و بخش های 
دیگر هم نشانه های پیشرفت آشکار 
و  عیوب  مشکلات،  البته  است؛ 
نواقص هم کم نیست که رفع آنها به 
ما مسئولان برمی گردد. ایشان توجه 
مسئولان به ظرفیت ها و توانایی های 
داخلی را به ویژه با توجه به تحریم ها 
کاملاً ضروری دانستند  و فشارها، 
ظرفیت ها  این  از  باید  افزودند  و 
معظم  مقام  ببریم.  را  بهره  کمال 
رهبری بازدید سران سه قوه و دیگر 
مسئولان را از نمایشگاه پیشگامان 
پیشرفت، مفید و ضروری خواندند 

شهید  نیز  گذشته  سال  گفتند:  و 
رئیسی پس از بازدید از نمایشگاه 
بسیار خرسند و امیدوار شده بود. 
ایشان دغدغه مندی سرمایه گذاران 
پیشرفت  برای  خصوصی  بخش 
کشور را،  نقطه برجسته نمایشگاه 
و  خواندند  امروز  دیدار  و  دیروز 
گفتند: البته موضوع درآمد نیز طبعاً 
است  سرمایه گذاران  موردتوجه 
اما مشخص است که غالباً، بیشتر 
از توجه به افزایش درآمد، به حل 
توجه  کشور  پیشرفت  و  مشکلات 
دارند.  حضرت آیت ا... خامنه ای 
کید بر وظیفه جدی مسئولان  با تا
برای رفع گله های فعالان اقتصادی 
گفتند: نظام تصمیم گیری و اجرایی 
»باید«به  کلمه  واقعی  مفهوم  به 
موانع  و  کمک  خصوصی  بخش 
ایشان  کنند.  رفع  را  آن  پیشرفت 
برخی اقدامات دستگاه های دولتی 
 » و نظارتی را به »ایجاد سرعت گیر
خصوصی  بخش  تحرک  مسیر  در 
گفتند یک مسئله  کردند و  تشبیه 
که انسان را شرمنده می کند، واردات 
تولیدات مشابه داخل است که عملاً 
به ضرر کارگر و تولیدکننده است و راه 
را برای به زانو درآمدن سرمایه گذار 
خارجی رقبای  مقابل  در   داخلی 

 هموار می کند. 
ادامه در صفحه 6

رهبر انقلاب:

 دستگاه های دولتی و نظارتی 
نباید سرعت گیر بخش خصوصی باشند

 FATF نسبت به
مشکلی نداریم

با  نگهبان   شورای  سخنگوی   
اشاره به موضوع FATF گفت: بحث 
این روزها نسبت به 2 لایحه پالرمو 
و CFT است که تصویب آن مربوط 
هادی  است.  قبل  سال های  به 
شورای  بیان کرد:  طحان نظیف 
نگهبان نسبت به لایحه پالرمو ابهام 
و اشکالی نداشته و علت ارجاع به 
مجمع تشخیص مصلحت ناشی از 
ایرادات هیات عالی نظارت بر حسن 
اجرای سیاست های کلی نظام بود 
که با اصرار مجلس به مجمع ارجاع 
 CFT شد. البته این شورا نسبت به
اشکالات و ایراداتی داشت، شورای 
نگهبان الان دیگر ورودی به موضوع 
این دو لایحه ندارد. وی با اشاره به 
ح ساماندهی استخدام کارکنان  طر
ح  دولت نیز گفت: ایرادات این طر
بعد از چند بار رفت و آمد بین مجلس 
و شورای نگهبان برطرف شد. اما 
هیات عالی نظارت بر حسن اجرای 
کلی نظام اشکالاتی  سیاست های 
نسبت به آن داشت که به مجلس 
ارجاع شد و با اصرار مجلس به مجمع 

تشخیص ارجاع شد. 

پیگیری حقوقی 
جنایات اسرائیل 

عبور از چالش ها با 
مشارکت همگانی

بین الملل  و  حقوقی  معاون   
وزارت امور خارجه در رابطه با ادامه 
در  ایران  حقوقی  پیگیری های 
مجامع بین المللی برای نسل کشی 
که رژیم صهیونیستی در این 16 ماه 
اخیر مرتکب شده است به ویژه در 
خصوص حکم بازداشت نتانیاهو، 
تصریح کرد: نکته ای که مهم است، 
همین آتش بس بود و این آتش بس 
که انجام شد در واقع، بازگرداندن 
گروگان های فلسطینی  و  زندانیان 
است که نکته  مهمی به شمار می آید. 
از قبل هم پیگیر آن  که  کاری بود 
زودهنگام،  آتش بس  یعنی  بودیم 
گروگان های  و  اسرا  بازگرداندن 
بود  مواردی  جمله  از  فلسطینی 
داشت.  قرار  ما  کار  دستور  در  که 
جنایات  گفت:  غریب آبادی  کاظم 
مرتکب شده نباید فراموش شود. دو 
پرونده ای که در دیوان عالی کیفری 
بین المللی  دیوان  و  بین المللی 
با  باید  است،  مفتوح  دادگستری 

جدیت به کار خود ادامه دهند.

 معاون اجرایی رئیس جمهوری با 
اشاره به تلاش دولت وفاق ملی برای 
سطوح  در  وفاق  گفتمان  پیشبرد 
مختلف جامعه، اظهار کرد: باتوجه به 
کم بر روابط  رویکردها و ارزش های حا
عمومی، می توان نقش اول را در کمک 
جدی به ایجاد وفاق و توسعه گفتمان 
وفاق به این نهاد و دست اندرکاران 
که اصولاً هم دانش و هم  آن سپرد 
هنر کمک به آن را دارند. محمدجعفر 
قائم پناه با اشاره به چالش های متعدد 
کید کرد: امروز عبور  ، تا پیش  روی کشور
از چالش های اساسی کشور از جمله 
ناترازی انرژی، بهره وری پایین، بحران 
تنگناهای  محیطی،  زیست  مسائل 
جملگی   ، دیگر مسائل  و  اقتصادی 
نیازمند عزم ملی و مشارکت همگانی 
است. در این بین، روابط عمومی ها 
تصمیم ساز  و  تسهیل گر  به عنوان 
کمیت و مردم، نقشی  ارتباطی میان حا
حیاتی بر عهده دارند و می توانند با 

کسیر وفاق، راه را هموارتر سازند.  ا

آرمان ملی- احسان اسقایی: محمدجواد 
ظریف از سوی دولت ایران با عنوان معاونت 
داووس  نشست  به  رئیس جمهور  راهبردی 
مجمع  این  در  تا  کرده  سفر  سوئیس  در 
اسماعیل  که  زمانی  کند.  شرکت  اقتصادی 
بقایی سخنگوی وزارت خارجه ایران این خبر 
را اعلام کرد گروه های مخالف دولت، خصوصا 
گروه های نزدیک به جبهه پایداری کاسه چکنم، 
چکنم به دست گرفته و در نهایت علیه معاون 
ایران در  و نماینده  رئیس جمهور  راهبردی 
یک نشست جهانی، دست به اعتراض زدند. 
آنقدر سروصدای مخالفان ظریف بلند بود که 
حتی قبل از اینکه هواپیمای او در سوئیس به 
زمین بنشیند، پایداری ها در گروه های خود 
در فضای مجازی اعلام کردند که احتمالا او 
کرات  از سوی دولت ایران مامور شده که مذا
کشورها تلاش  کند.  مخفی با غربی ها را آغاز 
می کنند که از این گردهمایی بزرگ سیاسی و 
اقتصادی سود جسته و منافعی را برای خود 
فراهم کنند. در گذشته هم ظریف به عنوان 
و  شرکت  نشست  این  در  خارجه  امور  وزیر 
درحاشیه آن با مقامات اروپایی در ارتباط با 
برجام دیدار کرد. با این وجود آنقدر شایعات 
در مورد ملاقات های ظریف در داووس در 
رسانه ها بازتاب داده شد که مدیرکل رسانه 
معاونت راهبردی رئیس جمهوری مجبور شد 
به برخی خبرسازی ها درباره سفر محمدجواد 
کنش نشان داد. هادی  ظریف به داووس وا
رسانه ها  برخی  گمانه زنی   درباره  محمدی 
کرات با آمریکا در داووس، با  مبنی بر انجام مذا
دعوت از اشخاص و رسانه ها برای خودداری از 
دامن زدن به شایعات بی اساس، تصریح کرد: 
کره ای در داووس با آمریکا و یا هیچ  هیچ گونه مذا
کشور ثالث دیگری در این زمینه انجام نشده 

کره ای، بر اساس  و بدیهی است هرگونه مذا
تصمیم مقامات عالی نظام و در چارچوب های 
معمول دیپلماتیک با محوریت وزارت امور 

خارجه انجام می شود. 
کتبر خبر نداشتیم   از 7 ا

راهبردی  معاون  ظریف«  »محمدجواد 
با  مجمع  این  حاشیه  در  رئیس جمهور 
عراق،  رئیس جمهور  رشید«،  »عبداللطیف 
»بورگه برنده«، رئیس مجمع جهانی، »اسپن 
بارت ایدی«، وزیر امورخارجه نروژ و رئیس جمهور 
همچنین  او  است.  داشته  دیدار  صربستان 
سوالات »فرید زکریا« مجری و کارشناس سی.ان.
ان پاسخ داد. زکریا در سوالی مدعی جایگاه 
ضعیف ایران در منطقه شد که ظریف در پاسخ او 
گر به خاطر داشته باشید در سال 1۹۸2  گفت: »ا
اسرائیل در جنگ خود علیه لبنان، تا بیروت را 
فتح کرد تا مقاومت فلسطین را به کل نابود کند. 
از سال 1۹۸1 تا 1۹۸۷، جهاد اسلامی، حزب ا... و 
حماس شکل گرفتند. در همین راستا از دیگران 
می خواهم درباره نابودی حماس، حزب ا... یا 
قطع دست های ایران در منطقه رویاپردازی 
یا ابراز خشنودی نکنند. زیرا مقاومت تا زمانی 
خواهد  باقی  کند،  پیدا  ادامه  اشغالگری  که 
ماند. معاون راهبردی رئیس جمهور تصریح 
کرد: »آن ها هرگز از ایران یا دستورات آن پیروی 
کتبر اطلاعی نداشتیم،  نکرده اند. ما از هفتم ا
ما نیز شوکه شدیم، زیرا قرار بود با آمریکایی ها 
کتبر دیدار داشته باشیم  درباره برجام در نهم ا
که به خاطر عملیات طوفان الاقصی، دیداری 
صورت نگرفت«. معاون راهبردی رئیس جمهور 
گر می خواستیم سلاح هسته ای بسازیم،  افزود: ا
تا الان ساخته بودیم. برنامه های هسته ای که با 
هدف ساخت سلاح شکل می گیرند، شبیه برنامه 
هسته ای ایران نیستند و کاملا مخفیانه هستند. 

نتانیاهو ادعا می کند از سال 1۹۹۴  مشغول تولید 
بمب هسته ای است. الان نزدیک به 2۰ سال 
گذشته است و همان حرف ها را تکرار می کند. 
کید  ایران یک تهدید هسته ای نیست. ظریف تأ
کرد: »اینبار ترامپ بولتون، هوک )برایان هوک(، 
پمپئو و دیگر افراد را از دولت خود بیرون کرده 
است. جان بولتن به پاریس رفت و در سال 
2۰16 مقاله ای نوشت. به ترامپ توصیه کرد که 
از برجام خارج شود و سال بعدش یعنی 2۰1۷ به 
پاریس رفت و در اجلاس منافقین حضور یافت. 
که ۴۰ هزار دلار نیز از منافقین  گفته می شود 
دریافت کرده است. ترامپ محافظت از بولتون 
که برپایه ادعای مضحک خواست ایران برای 
قتل او را نیز لغو کرده است. این ادعا همواره غلط 
بوده است. در همین راستا امیدوارم ترامپ در 
گاهانه تر  ، واقع گراتر و آ دولت دوم خود مصمم تر
باشد و بداند که خروج او از برجام که به اذعان او 
به خاطر اسرائیل انجام شده است، باعث توسعه 
گسترده برنامه هسته ای ایران شده است. البته 
ایران  علیه  سنگینی  تحریم های  )ترامپ(  او 
اعمال کرده است. او باید بداند که اقشار ضعیف 
در ایران درحال زجر کشیدن بابت تحریم های او 
هستند«. ظریف درباره شرایط اجتماعی به زکریا 
گر در خیابان های تهران قدم  گفت:  ظریف: ا
بزنید، می بینید که برخی خانم ها حجاب بر سر 
ندارند و علیرغم اینکه این اقدام غیرقانونی است 
اما حکومت تصمیم گرفته است که به زنان فشار 
وارد نکند. وی افزود: باید بگویم این امر با تلاش 
آقای پزشکیان و  با رضایت مسئولان عالی ایران 

انجام گرفته است.
  درخواست دبیر کل 

لزوم حل چالش های کشورهای غربی با ایران 
از طریق گفت وگو مساله غالب نشست داووس 
بود. دبیرکل سازمان ملل در سخنانی در مجمع 
جهانی اقتصاد خواستار برداشته شدن اولین 
گام در جهت بهبود روابط بین ایران و آمریکا 
شد و گفت که ایران باید روشن سازد که هدفش 

تولید سلاح هسته ای نیست. 

گزارش»آرمان ملی« از نشست اقتصادی داووس

ظریف زیر تیغ تندروها در داووس

 : رئیس جمهور

 آمده ایم مشکلات را حل کنیم
  آرمان ملی: رئیس جمهور در نشست با 
فعالان اقتصادی استان خوزستان، اظهار 
کرد: در جلسه مردمی، مردم گلایه می کردند 
و شما فعالان اقتصادی هم گلایه هایی دارید 
که قابل حل است. آمده ایم تا مشکلات را تا 
جایی که از دست مان بر می آید حل کنیم. 
مسعود پزشکیان گفت: ما وارث این ساختار 
هستیم و این ساختار را ما نساخته ایم. آنچه 
از دستمان برمی آمد در بکارگیری نیروهای 
انسانی از قومیت ها و جنسیت ها در حد امکان 
عمل کردیم. وی افزود: بحث دیگر اختیارات 
استانی و مشارکت های خصوصی و دولتی است 
که در استان باید تصمیم گیری شود. تصورم از 
مشکلات شما اینکه مشکلات قابل حل است 
و چرا باید در تهران مطرح شود؟ رئیس جمهور 
گذاشته و  کرد: با مدیران باید جلسه  بیان 
گذاری اختیارات و نظارت را بررسی  نحوه وا
کرده و جمع بندی کنیم. پزشکیان همچنین 
گفت: برای خودم جواب پیدا نکردم که چرا 
این مشکلات در خوزستان وجود دارد. آب، 

زمین، همسایگی، دریا و نعمت زیاد در استان 
وجود دارد، ولی گرفتاری وجود دارد و این قابل 
قبول نیست. رئیس جمهور در ادامه تصریح 
کرد: نمی شود قبول کرد که امکانات و فرصت 
وجود داشته باشد، ولی مشکلات عدیده هم 
وجود داشته باشد. وی افزود: آمده ایم با هم 
همفکری کرده و راه حل پیدا کنیم. ناترازی 
در گاز و برق را من ایجاد نکرده ام، بلکه وارث 
آن بودیم، ولی در حال تلاش برای حل این 
را حل  این مشکل  مشکل هستیم و قطعا 
خواهیم کرد و اجازه نمی دهیم این روند برای 
زمان طولانی ادامه یابد. البته همه باید کمک 
کرده و درست مصرف کنیم. در دولت گفتند 
که دیگر در آبان نمی توانیم برق و گاز را تامین 
کنیم. در این زمینه چالشی ایجاد شده بود، 
ولی با تصمیماتی که گرفته شد و کمک های 
مردم و صرفه جویی و مقداری تعطیلی و یک 
که منصفانه  مقدار فشار به صنعت و تولید 
گر این کار را  هم نبود، مسیر را پیش بردیم. ا
نمی کردیم، مجبور بودیم گاز و برق خانگی 

کنیم، ولی مگر می شد در زمستان  را قطع 
کرد؟ رئیس جمهور با بیان اینکه  کار را  این 
تحلیل اروپایی ها و آمریکایی ها این است که 
ایران در ضعیف ترین شرایط خود قرار دارد، 
گفت: مردم، ما و شما فعالان اقتصادی اجازه 
نمی دهید، ایران دچار ضعف شود. آنها ایران 
ضعیف را در خواب خواهند دید. با کمک مردم 
ناترازی های اجتماعی، انسانی و منابع طبیعی 
کید کرد: تلاش می کنیم تا  را حل می کنیم. وی تا
به امید خدا سال دیگر قطع برق و گاز رخ ندهد. 
پزشکیان با بیان اینکه بنده در همین جایگاه 
ریاست جمهوری نیز هیچ برتریتی نسبت به 
گر  شما در وجود خودم حس نمی کنم، افزود: ا
بتوانم مشکلی از شما مردم حل کنم، فردای 
قیامت خواهم توانست در پیشگاه خدای 
گر نتوانم گرفتار خواهم  متعال پاسخگو باشم و ا
بود. پزشکیان خاطرنشان کرد: به جای اینکه 
با یکدیگر دعوا کنیم، برای هم پرونده سازی 
کنیم و در مقابل هم سنگ اندازی کنیم، موانع 
را از سرراه برداریم، دست به دست هم بدهیم 
و برای رسیدن به قله های رفیع پیشرفت 
یکصدا و یکدل شویم؛ قطعا با کمک شما و 
مردم عزیزمان خواهیم توانست این مسیر را 

طی کنیم. 


